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Protokół nr 32/2021
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 19 października 2021 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Joanna Mazurkiewicz - radca prawny;
4) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
7) Michał Kuś – pracownik ds. współpracy gminy z organizacjami

pozarządowymi;
8) Arkadiusz Małachowski – przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta;
9) Robert Wencel – prezes Klubu Sportowego „Koziołek”.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:00 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad wszyscy radni byli obecni
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
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1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2021 z 21 września 2021 r.
4. Omówienie działań, problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta.
5. Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle w roku

szkolnym 2020/2021”.
6. Opinia komisji do wniosku o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy

lokalnej Narodowe Święto Niepodległości „Ducha Polski wciąż odradzać…”.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022.

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, że 19 października wpłynął projekt i wniósł
o rozszerzenie porządku obrad o pkt. 5 „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie
nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej nr 16 w Kędzierzynie-Koźlu”:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał
Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Jacek Król
NIEOBECNI (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2021 z 21 września 2021 r.
4. Omówienie działań, problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole

Podstawowej nr 16 w Kędzierzynie-Koźlu.
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle w roku

szkolnym 2020/2021”.
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7. Opinia komisji do wniosku o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy
lokalnej Narodowe Święto Niepodległości „Ducha Polski wciąż odradzać…”.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem uwag do ww. porządku obrad, przewodniczący komisji Andrzej
Kopacki przeszedł do kolejnego pkt porządku.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 31/2021 z 21 września 2021 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Ad 4.
Omówienie działań, problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta.

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Arkadiusz Małachowski poinformował,
iż na 18 mandatów młodzieżowych radnych jest 13, więc w czterech szkołach są
przeprowadzane wybory uzupełniające. Niestety w jednej szkole wyborów nie będzie,
ponieważ nie ma chętnych w pracach komisji wyborczej. Młodzieżowa rada
prowadziła kilka wywiadów online m. in. z radnym Michałem Nowakiem oraz
dyrektorem Miejskiego Ośrodka Kultury Piotrem Gabryszem. Rada organizowała trzy
koncerty w formule online z wywiadami, a także stacjonarne konkursy tj. „Konkurs
talentów”, oraz wydarzenia z młodzieżą samorządów województwa opolskiego pn.
„Letnie dyskusje na forum” w Parku Pojednania. Radni młodzieżowej rady pomagali
jako wolontariusze w półmaratonie leśnym „Dzień dobry Kędzierzyn-Koźle”. Brano
także udział w drugim kongresie online w młodzieżowych rad i młodzieży.
Zauważalny przez pandemię jest problem z motywacją, od września jest duży problem
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organizacyjny w ustaleniu dnia, aby spotkać się. Liczba uczestników w wolontariacie,
warsztatach również nie jest duża.

Michał Nowak przypomniał, iż ostatnio były dokonywane pewne zmiany w statucie
Młodzieżowej Rady Miasta, które mogłyby unormować sytuację związaną z brakiem
działań młodzieżowych radnych. Uważa, że młody rady, który jest nieaktywny i nie
chce uczestniczyć w radzie powinien mieć wygaszany mandat. W przypadkach mniej
skrajnych może należałoby zgłaszać wychowawcy. Radny poinformował, aby wziąć
pod uwagę, iż w Opolu nie przeprowadza się w ogóle wyborów do młodzieżowej rady,
co ma wadę taką, że z procesem wyborczym młodzież się w ogóle nie zapoznaje.
Młodzież sama się zgłasza deklarując działania, jakie chce spełnić i specjalna komisja
z udziałem radnych miasta dokonuje wyboru.

Grazyna Filipowicz zapytała o kongres odbyty we wrześniu z młodzieżą pn. „Nie
jesteś sam”, a mianowicie co wniósł kongres i czy wystarczająca jest pomoc w
zakresie opieki psychologicznej w szkołach.

Przewodniczący młodzieżowej rady odpowiedział, iż ze względu na obowiązki
służbowe w kongresie nie mógł wziąć udziału, ale zauważa, że młodzież wstydzi się
korzystać z opieki psychologicznej w szkole. Przewodniczący nie ma informacji, czy
opieka ta jest wystarczająca.

Ireneusz Wiśniewski zapytał, czy Młodzieżowa Rada Miasta ma jakiś cel nadrzędny.

Przewodniczący Arkadiusz Małachowski poinformował, iż cel zrealizowany już to np.
zmiany w statucie, aby w trakcie pandemii można było przeprowadzać posiedzenia
online, a także aby wykreślić zapis mówiący o wygaszaniu mandatów w przypadku
ukończenia szkoły. W czasie pandemii w maju ciężko byłoby znaleźć radnych, za
uczniów, którzy ukończyli szkołę. Odniósł się do wspomnianych powyżej wyborów w
Opolu i dodał, że w tym mieście jest około 45 szkół i wybiera się tylko 15
młodzieżowych radnych. Uważa, że system w naszym mieście, czyli jeden radny
wybierany w jednej szkole nie sprawdza się, ponieważ zdarzają się szkoły, gdzie nie
ma chętnego kandydata, więc to młodzieżowa rada chce zmienić. Kolejny cel to
zwiększenie widoczności młodzieżowej rady. Często mentalności młodzieży jest taka,
iż lubią narzekać, ale jeśli trzeba poczynić jakieś działania, nie ma chętnych do
pomocy. Szkoły mogłyby np. na lekcjach z wychowawcą lub Wiedzy o
Społeczeństwie przypominać o młodzieżowych radnych. Dodał, iż tylko dwa wnioski
uczniów wpłynęły do Młodzieżowej Rady Miasta w ciągu trzech lat oraz kilkanaście
wiadomości na facebook-u. Na konkurs otrzymano środki finansowe z budżetu gminy,
za które można by nagrodzić nawet dziesięć osób, natomiast w konkursie wzięło
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udział tylko osiem uczniów, najstarszy uczestnik miał 11 lat. Konkurs był związany z
umiejętnościami muzycznymi oraz innymi artystycznymi. Podsumowując
młodzieżowi radni chcą działać, lecz nie wiedzą jak, ponieważ nie mają żadnych
informacji od młodzieży, jakie jest zapotrzebowanie.

Andrzej Kopacki zasugerował zorganizowanie koncertu bądź dyskoteki dla młodzieży,
może chętnych byłoby więcej. Można przeprowadzić ankietę wśród młodzieży,
pytając o potrzeby. Przewodniczący komisji poinformował, iż w razie potrzeby
pomocy prosi o telefon.

Przewodniczący młodzieżowej rady poinformował, iż były pomysły związane
z organizacja koncertu, dyskotek, natomiast pandemia i obostrzenia pokrzyżowały
plany. Goszczono artystów i radni młodzieżowi są w stałym kontakcie z gośćmi i z
Miejskim Ośrodkiem Kultury, więc może uda się coś w tym zakresie zorganizować.

Ireneusz Wiśniewski zaprosił do współpracy w organizacji festiwalu hip-hop-owego
na Wyspie w Koźlu.

Jacek Król powiedział, że młodzieżowi radni muszą się zastanowić nad konkretnymi
działaniami, działać i w razie potrzeby zgłaszać się do radnych miasta o pomoc.
Należy także zastanowić się, jak uatrakcyjnić funkcje młodzieżowego radnego, aby
młodzież chciała zostać takim radnym.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zaprosił młodzieżowych radnych do
wywiadu prasowego, który będzie upubliczniony.

Jacek Król zasugerował, żeby zainicjować jakieś spotkanie z radnymi miasta
np. w szkole, aby zwiększyć wizerunek młodzieżowej rady w ich środowisku.

Prezes stowarzyszenia „Koziołek” Robert Wencel zaproponował pokierowanie
młodzieżowej rady do kontaktu z organizacjami pozarządowymi.

Hanna Białas poinformowała, iż przewodniczący młodzieżowej rady jest bardzo
aktywny, często odwiedza Miejski Ośrodek Kultury. Dodała, iż proponowane są
imprezy dla młodzieży, jednakże nie są zainteresowani. Sekcje dla młodzieży
tj. fotograficzne, filmowe, plastyczne, tańca breakdance są organizowane, natomiast
z roku na rok jest coraz mniej chętnych. Stowarzyszenie pomocy dzieciom „Brzdąc”
prowadzi centrum aktywne dla młodzieży, ale również zainteresowanych przychodzi
coraz mniej.
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Przewodniczący komisji podziękował za udział Arkadiuszowi Małachowskiemu
przewodniczącemu młodzieżowej rady.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole
Podstawowej nr 16 w Kędzierzynie-Koźlu.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż ww. projekt był
opiniowany we wrześniu, natomiast w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym,
usunięto zapis dot. kwalifikacji uchwały do aktu prawa miejscowego.
Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z brakiem osób
zgłaszających się do dyskusji, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 6.
Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle w roku
szkolnym 2020/2021”.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję, jednakże poinformował,
że nikt się nie zgłasza do dyskusji
W związku z powyższym poinformował, że komisja zapoznała się oraz przyjęła
ww. informację.

Ad 7.
Opinia komisji do wniosku o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy
lokalnej Narodowe Święto Niepodległości „Ducha Polski wciąż odradzać…”.

Przewodniczący komisji przypomniał, iż inicjatywa w tej kwestii była złożona w roku
2020, natomiast ze względy na pandemię zadanie publiczne nie odbyło się. W związku
z tym Chór „Echo Kresów” ponownie prosi o środki finansowe na realizację
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inicjatywy. Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma pytań w tej kwestii
i poddał pod głosowanie ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. wniosek.

Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022.

Ireneusz Wiśniewski zwrócił uwagę na dotyczący współpracy organizacji
pozarządowych z radą miasta. Zapytał, czy jest tzw. ranking organizacji
pozarządowych, które gmina wspiera, ponieważ działają na korzyść miasta.

Sekretarz miasta wyjaśnił, że kluczem wyboru organizacji pozarządowych, które
korzystają ze wsparcia udzielonego w trybie programu są określone w ustawie
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Nie ma rankingu stałego,
ponieważ kluczem wyboru jest konkurs bądź procedura pozakonkursowa, czyli
zgłoszenie zadania w trybie tzw. małego grantu.

Ireneusz Wiśniewski dopytał, czy w składzie konkursowego zespołu są osoby
z organizacji pozarządowych.

Zbigniew Romanowicz poinformował, iż do konkursu zaprasza się przedstawicieli
organizacji pozarządowych.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło dodał, iż może uczestniczyć w konkursie
każdy przedstawiciel organizacji pozarządowej, jeżeli nie jest bezpośrednio członkiem
organizacji, która złożyła wniosek o dotacje.
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Robert Wencel, prezes Klubu Sportowego „Koziołek” wyraził swoje niezadowolenie
z przedstawionego projektu uchwały. Konkursy organizowane są w godzinach
służbowych, więc przedstawiciele nie mogą w nich uczestniczyć.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż nie ma więcej osób
zgłaszających się do dyskusji i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 9.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Prezes Klubu Sportowego „Koziołek” powiedział, iż ostatnio komisja konkursowa
opiniowała wnioski dotyczące organizacji imprez sportowych. Klub „Koziołek”
otrzymał nieproporcjonalnie niską dotację na organizację biegu „Mikołajkowego”.
Przypomniał, iż ten bieg jest największą imprezą biegową w mieście, która gromadziła
ostatnio blisko 800 osób. Dodał, iż otrzymano dotację w wysokości 10 tys zł, pomimo
zgłoszenia dosyć wcześnie zapotrzebowania. Odrzańskie Konsorcjum otrzymało
dotację w wysokości 25 tys zł mimo, iż uczestników jest mniej niż 800 osób.

Zastępca prezydenta zwrócił uwagę, iż komisja konkursowa ma określoną wysokość
środków finansowych i stara się obiektywnie rozdzielić je. Przypomniał, iż rok
wcześniej klub otrzymał na owa imprezę 8 tys zł.

Przewodniczący komisji zapytał, kto znajdował się w tym składzie komisji
konkursowej.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że z nim w składzie była kierowniczka oraz
pracownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki i pracownik Miejskiego Ośrodka
Sportu i Rekreacji.
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Robert Wencel dodał, iż klub istnieje kilka lat. Włączył się do projektu rozwoju
lokalnego, dzięki czemu projekt otrzymał fundusze norweskie i klub nie eksploatował
środków z budżetu miasta. Klub także przeznaczył swoje granty na zorganizowanie
imprezy Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego. Prezes uważa, że środki podzielono
niesprawiedliwie. Klub wnosił o 35 tys zł.

Zastępca prezydenta przeprosił za rozczarowanie prezesa, natomiast uważa, że środki
podzielono sprawiedliwie.

Michał Nowak poinformował, iż jest uczestnikiem imprez biegowych i rzeczywiście
największa impreza to „Mikołajkowa” organizowana przez klub „Koziołek”, więc nie
powinna dostać najniższej dotacji. Powiedział, iż „Bieg Koziołków” można porównać
do imprezy „Mikołajkowej”, ponieważ owe imprezy biegowe są podobne
wielkościowo.

Ireneusz Wiśniewski poprosił stronę urzędową o zastanowienie się, jak rozwiązać
przedstawiony przez prezesa problem, ponieważ za 10 tys zł impreza nie odbędzie się.

Zastępca prezydenta powiedział, iż szkoda, że wcześniej nie zgłaszano takiego
problemu. W dniu jutrzejszym strona urzędowa dokona analizy i zastanowi się nad
przedstawionym problemem. W chwili obecnej strona urzędowa nie jest przygotowana
merytorycznie, ponieważ nie wiedziała, że zostanie przedstawiony taki problem. Na
posiedzenia komisji, strona urzędowa przygotowuje się z materiałów przedstawianych
radnym.

Katarzyna Kukolka-Bogocz podkreśliła, że gmina jest dla mieszkańców, więc takie
organizacje pozarządowe powinny dostawać wysokie dotacje, aby pomóc. Nie
rozumie jak można było przyznać dotację na największą imprezę w wysokości 10 tys,
gdy klub prosił o 35 tys zł.

Michał Kuś powiedział, że dotacje są przyznawane na wsparcie zadania, a nie
sfinansowanie. Gmina nie zawiodła, ponieważ jak co roku przyznała dotację, nawet
o 2 tys zł wyższą, sponsor niestety zawiódł. Dodał, iż tylko w tym roku klub
„Koziołek” był wspierany z innych źródeł wielokrotnie tj. „Crossduathlon” w kwocie
4 tys zł, „Przystanek forma” również w kwocie 4 tys zł, „Battle of Bastion” w kwocie
3.200 zł, „Ćwiczęsto” w kwocie 3 tys zł.
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Katarzyna Kukolka-Bogocz poprosiła o przygotowanie listy organizacji
pozarządowych tych podmiotów, które otrzymały dofinansowanie w roku 2019 i 2021
z przerzuceniem kwoty, o którą wnioskowali.

Ad 10.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 19:10
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


